
Dr. Nemes Dávid Tagsági Jegye 

Édesapám tagja volt Budapesti Orvosok Szövetségének, ez a tagsági jegye az 1933-as évre. 
 
Érettségi után édesapám beiratkozott Pesten az orvosi egyetemre. Ő volt az egyetlen gyerek a
családban, aki egyetemet végzett. Amikor véget ért a háború, ledoktorált. A Bakáts téri kórházban
a híres nőgyógyász, Frigyesi professzor mellett dolgozott mint segédorvos. Frigyesi nagyon
elégedett volt vele, szerette volna ott tartani a kórházban, de a fehérterroros, a Horthy bevonulása
körüli időkben mint zsidót nem tudta. Megpróbálta, de nem sikerült. 
 
Attól kezdve, hogy édesapám kikerült a Bakáts téri kórházból, csak magánpraxisa volt, ami
sanyarú kenyér volt. Látszatra jó polgári körülmények között éltünk, mert ahhoz, hogy privát
orvosként dolgozhasson, fönn kellett tartani egy rendelőt, és kellett egy várószoba. Akkoriban
megkívánták, hogy az orvosnál egy rendesen berendezett szalon legyen várószobaként. Mert
milyen orvos az, aki az előszobában ülteti le a  betegeket!? Úgyhogy egy  négyszobás lakást
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béreltünk a Rákóczi út 63-ban, a volt Otthon Áruházzal szemközti házban. Érettségimig vagy még
az után is az volt a legnagyobb gond a családunkban, hogy elsején meglegyen a lakbér. Mert az
nagyon sok volt. Nem éltünk rosszul, nyaralni is mentünk, engem rendesen ruháztak, szóval jó
polgári szinten éltünk, de napról napra. 
 
Valamikor 1935 körül feljött hozzánk Kölber Jenő nagybátyám, és mondta, hogy doktor Weis Istvánt
kinevezték az OTI vezérigazgatójává. Neki gyerekkori jó pajtása, felmegy hozzá, és egészen biztos,
hogy tud állást szerezni az édesapámnak. Két nap múlva újra eljött, elmesélte, hogy beszélt Weis
Istvánnal, mondta neki, hogy a sógora kitűnő nőgyógyász, és szeretne az OTI-nál elhelyezkedni.
Weis István mondta, hogy természetesen, a legjobb állások közül választhat, semmi akadálya nincs
a dolognak. A beszélgetés végén a nagybátyám megjegyezte, hogy még egy dolgot el kell
mondania, azt, hogy a sógora zsidó. Mire Weis István: akkor sajnos szó sem lehet róla. Pedig akkor
még nem is voltak zsidótörvények.
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